



Erklärung zur Vorlage bei der Universität Heidelberg über die vorgesehene Finanzierung des Studiums

Statement to be submitted to Heidelberg University regarding the financial provisions in connection with studies

Hiermit erkläre ich, _____, dass mir bewusst ist, dass für
(Name, Vorname)

den Studienaufenthalt in Deutschland im Durchschnitt €735 Lebenshaltungskosten pro Monat (Miete, Verpflegung, Studienmaterialien, etc.) anfallen. **Zusätzlich** zu den Lebenshaltungskosten fallen ggf. Studiengebühren für Studierende ohne EU-/EWR-Staatsangehörigkeit gemäß LHGebG § 3 (€1.500 pro Semester) oder für ein Zweitstudium gemäß LHGebG § 8 (€650 pro Semester) an.

Ich bin mir darüber bewusst, dass die Finanzierung meines Studienaufenthalts in Heidelberg **im Voraus** gesichert sein muss und dass eine Deckung der Lebenshaltungskosten und/oder der Studiengebühren durch Jobben neben dem Studium aufgrund ausländerrechtlicher Bestimmungen in der Regel nicht möglich ist.

I hereby declare that I am aware that the living costs during a period of study in Germany total an average of €735 per month (for rent, food, study materials etc.). [Please insert your last name and first name above.]

In addition to these living costs, tuition fees for students from non-EU/non-EEA countries (€1,500 per semester) may apply in accordance with Paragraph 3 of the Baden-Württemberg Act on State University Fees (Landeshochschulgebührengesetz - LHGebG), or fees for a second degree (€650 per semester) may apply in accordance with Paragraph 8 of the same law.

I am aware that I must have secured the means to finance my period of study in Heidelberg in advance. I also understand that I will most likely not be able to cover my living costs and/or tuition fees by working alongside my studies, due to legal regulations (Alien Law).

Ich beabsichtige, mein Studium wie folgt zu finanzieren:

I intend to fund my studies by the following means:

- Stipendium – Stipendiengeber: _____
Scholarship, funding or grant - sponsor/donor
- Zuwendungen von Verwandten / Bekannten
Contributions from relatives, friends or acquaintances
- Anderes: _____
Other

Ort, Datum
Place, date

Unterschrift
Signature